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Fanøs livsnerve er 
alvorligt i klemme

Molslinjens pludselig beslutning om at indføre 
betalingsparkering på en del af havnen i Esbjerg 

er den største politiske møgsag i mange år, forstærket 
af den utroligt dårlige kommunikation, som rederiets 
øverste ledelse har ansvaret for. 

Hvis den havde givet kommunikationschefen lov til 
at bringe de faktiske overfartstal for biler efter åbnin-
gen af de mange ekstra parkeringspladser på Esbjerg 
Havn i april 2023, kunne vi måske have fået en mere 
afbalanceret og indsigtsfuld debat. 

Som man kan læse af de dugfriske overfartstal, vi 
bringer i artiklen på side 12, kunne det godt se ud til, at 
rederiet taber mindst 12 millioner kroner i omsætning 
om året på det faldende antal biler, hvis vi siger, at en 
bil i gennemsnit indbringer 500 kroner. 

Det ved vi naturligvist reelt ikke, da regnskabet er 
skjult i en privat virksomhed, men der er ingen tvivl om, 
hvor regningen ender: hos brugerne.

I debatten på de såkaldt sociale medier har vores 
politikere heldigvis fået utallige eksempler på, hvor 
skadeligt det vil være for borgerne og især pendlerne 
på Fanø, hvis de ikke kan stille deres bil gratis i Esbjerg. 
Det vil være gift for bosætningen. Det, og opbakningen 
fra Esbjerg, skal udnyttes maksimalt.

Nogle debattører har udtrykt glæde ved de færre 
biler. Man skal dog huske, at færre biler er lig med færre 
gæster og færre indtægter til de erhvervsdrivende. 

God første søndag i advent!

Har du et 
godt tip?

mail@
fanoeposten.dk

Så send det  
til os på

– hele øen rundt !

K Æ R E
SO M M ER H U S E J ER

Danibo har udlejet sommerhuse på Fanø i over 40 år. 
Det eneste lokaltforankrede udlejningsbureau på Fanø.

At sætte sit sommerhus til udlejning er en tillids-
sag. Vi sætter en ære i at gøre en forskel for såvel 
vores husejere som vores gæster.  
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75 16 36 99

Kontakt os 
og få en snak  
omkring 
udlejning 
af dit 
sommerhus.

Vi tager ansvar for  
indholdet og er tilmeldt 
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Martha er gældfri og vil til at 
sejle gastrosejladser i 2024

MARITIMT – Turbåden 
Martha af Sønderho har 
haft en god sæson, på trods 
af store motorproblemer i 
foråret, desværre i påsken, 
kan foreningens formand 
Torben Korsgaard fortælle 
i det nyhedsbrev, der er på 
vej ud.

”Hun har sejlet med 1913 
passagerer, sammenlignet 
med 1917 sidste år. Vi må 
nok indse, at vi ikke kan 
nå mere i højsæsonen, da 
vi ikke ønsker at presse 
bådgruppen yderligere. I 
højsæsonen har vi sejlet 
med næsten fuld last på 
alle ture. På trods af færre 
passagerer i ydersæsonen, 
er vi meget tilfredse med 
et gennemsnit på næsten 10 

passagerer pr. tur over hele 
året,” skriver han.

”Når vi nærlæser sæso-
nen, ser vi en pæn stigning 
på både privat- og firma-
ture samt askesejlads. Vi 
vil gentage dette forårs 
markedsføringskampagne 
til firmaer i Esbjerg og på 

Fanø, samt til regionens 
bedemænd. Succesen i pri-
vatturene har til gengæld 
levnet mindre tid og plads 
til vores standardture,” til-
føjer han.

”Atter har vores frivillige 
bådgruppe trukket det helt 
store læs, ved en kæmpe ar-
bejdsindsats og stor fleksi-
bilitet. I højsæsonen har de 
sejlet to ture om dagen fem 
dage om ugen. Godt gået!”

Snak om flydeplatform
”Vi har haft stor glæde af 
samarbejdet med Destina-
tion Vadehavskysten, som 
har deltaget i formidlin-
gen af Martha. Vi har haft 
mange gode møder, hvor 
foreningen er blevet hørt 
omkring vores ønsker om 
bedre muligheder for at 
tage passagerer ombord i 
Esbjerg havn. Et møde mel-
lem Destinationen, Esbjerg 
Havn og Martha er plan-
lagt for at diskutere mulig-
hederne for en flydeplat-
form i Dokhavnen.”

Årets økonomiske resul-
tat lander på niveau med 
sidste år.

”Bortset fra en mindre 
kassekredit, er foreningen 
nu helt gældfri, på trods af 
ret store investeringer i op-
bygningen af ’Svenskeren’ 
og ekstraordinære vedlige-
holdsudgifter. I sidste ny-
hedsbrev blev det nævnt, 
at vi var ved at undersøge 
mulighederne for el-drift. 
Dette projekt har vi sat på 
pause af flere grunde. De 
nødvendige batterier for 
at sikre en drift på seks ti-
mer vil fylde for meget, da 
hvert batteri skal brand-
sikres med en tyk kappe af 
isoleringsmateriale. Det er 
et krav, fordi Martha sejler 
med passagerer. Den esti-
merede pris vil overstige én 
millioner kroner, hvilket vi 
for nuværende ikke er klar 
til.”

Gastrosejladser er på teg-
nebrættet, og vinterens løb 
kommer flere gode fore-
drag.

Tekst: Finn Arne Hansen 
Foto: Foreningen Martha

Turbåden Martha af 
Sønderho kommer 
ikke til at få eldrift 
lige med det første, 
det er for dyrt og 
svært

Billedtekst
En af sejladserne i 2023 var med et brudepar, så der var flot pyntet op og champagne i køleren.

De frivillige har været på 
brandskole for at øve sig i 
brandslukning.


